
 van Gedeputeerde Staten 

 op vragen van

 

Antwoord

 FZ/GS/Alg

H.M.M. Hoogerwerf (PvdD)

(d.d. 25 oktober 2021)

Nummer

3791

Onderwerp

 Uitbreiding veehouderijen bij natuurgebieden

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

In het bericht ‘Honderden veehouderijen bij natuurgebieden mogen toch uitbreiden’1

dat het NRC op 24 oktober 2021 heeft gepubliceerd, valt te lezen dat honderden

boeren in de buurt van natuurgebieden toestemming hebben gekregen om uit te

breiden. Volgens onderzoek dat het NRC heeft laten uitvoeren, is dit onterecht

gebeurd. De veestapel mocht wettelijk alleen groeien als de stikstofuitstoot gelijk bleef

of verminderde, maar volgens de krant voldeed de apparatuur die daarin moest

voorzien niet aan de voorwaarden en creëerde een rekenmodel ‘schijnzekerheid’.

Hoewel niet bekend is welke bedrijven tot meer uitstoot hebben geleid, zeggen

experts in de krant dat het zeker is dat het is gebeurd. ‘Meer dieren betekent

simpelweg dat er meer stikstof geproduceerd wordt. Die kan je afvangen, maar dat

gaat lang niet altijd goed’, zegt Franciska de Vries, hoogleraar Earth Surface Science

aan de Universiteit van Amsterdam.

1. Bent u bekend met het bericht ‘Honderden veehouderijen bij natuurgebieden mogen

tocht uitbreiden’ op de website van het NRC op 24 oktober 2021? 

Ja.

2. Kunt u beschrijven hoe de situatie in Zuid-Holland is met betrekking tot uitbreiding van

veehouderijen in de nabijheid van een natuurgebied sinds het begin van de

stikstofcrisis?

Een vergunningaanvraag voor een vergunning Wnb wordt getoetst aan de wettelijke

vereisten, waaronder de voorwaarde op basis van de Wet natuurbescherming dat

significante (negatieve) effecten op aangewezen Natura2000 gebieden als gevolg van

de aangevraagde activiteit kunnen worden uitgesloten. Alleen als een aanvraag aan

de wettelijke vereisten voldoet kan een vergunning worden afgegeven. Sinds de PAS-

uitspraak in mei 2019 zijn binnen de provincie Zuid-Holland in totaal 10 vergunningen

Wet natuurbescherming verleend aan agrarische bedrijven. Vier van deze bedrijven

liggen in de nabijheid van Natura2000-gebieden en zes zijn verder gelegen.

                                                                                      
1 https://www.nrc.nl/nieuws/2021/10/24/honderden-veehouderijen-bij-natuurgebieden-mogen-toch-

uitbreiden-a4062955 

https://www.nrc.nl/nieuws/2021/10/24/honderden-veehouderijen-bij-natuurgebieden-mogen-toch-uitbreiden-a4062955
https://www.nrc.nl/nieuws/2021/10/24/honderden-veehouderijen-bij-natuurgebieden-mogen-toch-uitbreiden-a4062955


Pagina 2/2 Bij een aanvraag voor een verandering van een vergunning zijn er drie mogelijkheden:

verschoning, intern salderen en uitbreiding. Bij verschoning zet de

vergunningaanvrager de bedrijfsvoering door met een kleinere stikstofuitstoot en wordt

de vergunning als zodanig aangepast. Bij intern salderen wordt binnen de vergunning

een aanpassing gemaakt in de bedrijfsvoering. Bij uitbreiding wil een

vergunningaanvrager zijn vergunning uitbreiden. Een uitbreidingsaanvraag wordt altijd

getoetst aan de wettelijke vereisten voor een Wnb vergunning (hierboven

beschreven).

In alle 10 dossiers die hierboven zijn genoemd, gaat het om een verandering van de

vergunning die past binnen de aanwezige natuurvergunning, oftewel intern salderen.

Dit betekent dat er geen extra depositie als gevolg van de wijziging plaatsvindt. Het

gaat in geen van de gevallen om een uitbreiding van de rundveestapel. In negen

gevallen gaat het om een verandering van de bedrijfsvoering, in één geval gaat het

om het vermeerderen van het aantal paarden, waarnaast de rundveestapel wordt

gewijzigd. Na de uitspraak van de Logtsebaan vallen dergelijke wijzigingen (intern

salderen) niet meer onder de vergunningplicht. Dit betekent dat na januari 2021 voor

dit soort dossiers geen natuurvergunningen meer worden afgegeven.

3. Zijn er in Zuid-Holland veehouderijen bij natuurgebieden die sinds het begin van de

stikstofcrisis een uitbreidingsmogelijkheid hebben gekregen, terwijl dit niet terecht is?

Verwezen wordt naar het antwoord op vraag 2: er zijn wettelijke eisen waaraan een

aanvrager moet voldoen om een vergunning te krijgen. Alleen als een aanvraag aan

deze wettelijke eisen voldoet kan een vergunning worden afgegeven. Er zijn geen

bedrijven die ten onrechte een vergunning hebben gekregen.

4. Zo ja, kunt u aangeven om hoeveel veehouderijen het gaat, waar deze zich bevinden

en waarom ze mochten uitbreiden? En welke vervolgmaatregelen gaat het College

treffen?

Niet van toepassing, zie antwoorden op vragen 2 en 3.

5. Zo nee, voor hoeveel legale uitbreidingen is er vergunning verleend, en kan worden

onderbouwd waarom dit legaal was?

Verwezen wordt naar het antwoord op vraag 2.

6. Kunt u aangeven welke natuurgebieden schade hebben ondervonden ten gevolge van

de door de uitbreiding van veehouderijen toegenomen stikstofuitstoot?

Verwezen wordt naar het antwoord op vraag 2.
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